
PROTOKÓŁ nr IX/2024 projekt

Sesji Rady Gminy Poświętne z dnia 17.12.2024 r.

Ad. 1.  Otwarcie obrad IX sesji Rady Gminy.

Po odmówieniu modlitwy i odczytaniu informacji dotyczącej transmitowania i utrwalania 

obrad, Przewodnicząca Rady  Elżbieta Fiedorek o godzinie 10:08  otworzyła IX  sesję Rady 

Gminy Poświętne IX kadencji.

Stwierdziła, że w sesji  uczestniczy  14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada 
Gminy może obradować i podejmować uchwały.

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad.

Wójt Mariusz Gołaszewski zgłosił zmianę porządku obrad poprzez usunięcie  pkt  7 o treści 
„Podjęcie  uchwały   w sprawie  regulaminu  korzystania  ze  świetlic  wiejskich  na  terenie 
Gminy Poświętne” i zastąpienie go pkt 7 o treści „Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia 
Procedury przyjmowania zgłoszeń zewnętrznych i podejmowania działań następczych”. 

Rada Gminy Poświętne w jawnym głosowaniu 14 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”, przy 0 
głosach „wstrzymujących się” (protokół w z głosowania w załączeniu) przyjęła zmianę do 
porządku obrad IX  sesji Rady Gminy.

Następnie Przewodnicząca Rady zarządziła przegłosowanie całego porządku obrad.
Rada Gminy Poświętne w jawnym głosowaniu 14 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”, przy 0 
głosach  „wstrzymujących  się”  (protokół  w  z  głosowania  w  załączeniu)  przyjęła  z 
uwzględnieniem przegłosowanych zmian następujący porządek obrad IX  sesji 
Rady Gminy:

1. Otwarcie obrad  IX sesji Rady Gminy Poświętne.
2. Przyjęcie porządku  obrad. 
3. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy 

Poświętne na lata 2025-2028.
4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia   budżetu Gminy Poświętne na 2025 rok.
5. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  Wieloletniej  Prognozie  Finansowej  Gminy 

Poświętne na lata 2024-2028.
6. Podjęcie uchwały w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2024 r. 

Podjęcie uchwały  w sprawie regulaminu korzystania ze świetlic wiejskich 
na terenie Gminy Poświętne. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Procedury przyjmowania zgłoszeń 
zewnętrznych i podejmowania działań następczych.

8. Podjęcie  uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Poświętne do realizacji Programu 
„Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością” edycja 2025.

9. Interpelacje i zapytania radnych.
10. Sprawy różne.
11. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Gminy Poświętne.
12. Zamknięcie obrad. 



Ad. 3. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Poświętne na lata 2025-2028.

Wójt  przywitał  radnych  i  wszystkie  zgromadzone  osoby.  Zaznaczył,  że  ta  sesja  ma 
uroczysty  charakter  ze  względu  na  okres  przedświąteczny  i  zaplanowane  po  sesji 
spotkanie opłatkowe. 

Wójt  poinformował, że WPF została sporządzona na okres 4-letni. Omówił jak będą się 
przez ten okres kształtować dochody bieżące i majątkowe oraz jakie planowane są wydatki 
bieżące i majątkowe.  
Wójt objaśnił, że na zaplanowane dochody majątkowe w kwocie 4.025.015 zł składają się 
dochody z  tytułu sprzedaży mienia gminy, z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, środki z 
Funduszy  Europejskich  na  Rozwój  Cyfrowy  2021-2027,   środki  z  Programu  Aktywny 
Maluch,  z  Rządowego Funduszu Polski Ład. Poinformował, że w 2027 r.   zaplanowano 
dochody  majątkowe   z  tytułu  dotacji  z  Rządowego  Programu  Rozwoju  Północno-
Wschodnich Obszarów Przygranicznych na lata 2024 - 2030 na realizację przedsięwzięcia 
Modernizacja obiektów Szkoły Podstawowej w Poświętnem. W 2028 roku - zaplanowano 
dochody majątkowe w wysokości  2.000.000 zł  z tytułu dotacji  z  Rządowego Programu 
Rozwoju  Północno-Wschodnich  Obszarów  Przygranicznych  na  lata  2024  -  2030 na 
realizację przedsięwzięcia polegającego na przebudowie z rozbudową dróg gminnych.
Wójt  wspomniał  o  wzroście  wydatków  na  wynagrodzenia,  które  są  spowodowane 
wzrostem płacy minimalnej. Poinformował o przewidywanym  deficycie  budżetowym w 
2025 r. oraz o nadwyżce operacyjnej, która pozwala gminie na podejmowanie inwestycji. 
Wójt  zadeklarował,  że  w  latach  2025-2028  gmina  nie  planuje  zaciągania  pożyczek  i 
kredytów.  Zaplanowane  wydatki  na  2025  r.  przeznacza  się  m.in.  na  kontynuacje 
rozpoczętych w latach poprzednich przedsięwzięć. Są to np. wymiana sieci kanalizacyjnej, 
rozbudowa  drogi  w  miejscowości  Porośl  Wojsławy,  remont  świetlic  wiejskich, 
zagospodarowanie  placu  wiejskiego  w  Turku  i  Zdrodach  Starych,  termomodernizacja 
Szkoły  Podstawowej,  wydatki  związane  ze  zwiększeniem  bezpieczeństwa  danych  w 
urzędzie gminy. 
Wójt  poinformował  o  inwestycji  związanej  z  oczyszczeniem  zbiornika  wodnego  w 
miejscowości Brzozowo-Korabie, o kosztach związanych z udzieleniem pomocy finansowej 
Powiatowi Białostockiemu ,   dofinansowaniu SPZOZ w Łapach, budowie przydomowych 
oczyszczalni ścieków. Skarbnik Anna Zawadzka przedstawiła pozytywną opinię Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w sprawie  uchwalenia WPF. 

Przewodnicząca  Rady   poprosiła  pana   Mariusza  Rzepnego  Przewodniczącego  Komisji 
Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii w sprawie projektu 
uchwały. Komisja zaopiniowała powyższą uchwałę pozytywnie. 

Rada Gminy Poświętne w jawnym głosowaniu 14 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”, przy 0 
głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej  Gminy  Poświętne  na  lata  2024-2028  (uchwała  IX/62/2024 i  protokół  z 
głosowania w załączeniu)

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia   budżetu Gminy Poświętne na 
2025 rok.

Wójt przedstawił plan budżetu na 2025 r., który zakłada dochody budżetu w wysokości  
22.948.642 zł, z tego bieżące w wysokości 18.923.627 zł, majątkowe w wysokości 
4.025.015 zł.

Wydatki budżetu w wysokości 24.692.432 zł, z tego bieżące w wysokości 17.847.449 zł, 
majątkowe w wysokości 6.844.983 zł. Przedstawiał ile procentowo wynosi w stosunku do 
całości dochodu budżetu subwencja ogólna, udziały gminy  w podatku PIT i CIT, podatki i 



opłaty  lokalne,  dotacje  i  pozostałe  dochody.  Przedstawił  za  pomocą  wykresów w  jaki 
sposób   przez  kolejne  lata  kształtowały  się  dochody  gminy.  Omówił   plan   dotacji 
udzielanych z budżetu gminy w 2025 roku. Wójt poinformował o planowanych kwotach 
wydatków w budżecie na 2025 r. dotyczących utworzenia żłobka, finansowania rolnictwa i 
łowiectwa, zapewnienie gotowości bojowej jednostek OSP oraz pozostałych wydatkach.

Wójt  omówił  sprawy  dotyczące  przetargu  na  wywóz  nieczystości  i  kwestie  dotyczące 
zmniejszenia kosztów obsługi gospodarki odpadami. 

Przedstawił planowany limit wydatków na inwestycje w 2025 r. m.in. na rozbudowę sieci 
wodociągowej,  przebudowę  istniejącej  sieci  kanalizacji  ciśnieniowej  w  miejscowości 
Poświętne, przebudowę przepustów na drogach gminnych, przebudowę z rozbudową dróg 
gminnych,  rozbudowę  istniejącego  oświetlenia  ulicznego,  zagospodarowanie  placów 
wiejskich, wykonanie termomodernizacji  budynków Szkoły Podstawowej w Poświętnem, 
modernizację  świetlic,   uruchomienie  i  konfigurację  urządzeń  i  oprogramowania 
zwiększających  bezpieczeństwo  danych  otrzymywanych  i  przetwarzanych  w  urzędzie 
gminy, renowację zbiornika wodnego w miejscowości Brzozowo-Korabie, wykonanie wiaty 
garażowej, utworzenie i wyposażenie żłobka. Wójt przedstawił zestawienie planowanych 
kwot dotacji udzielanych z budżetu gminy w 2025 roku.

Pani Skarbnik przedstawiła pozytywną opinię RIO w sprawie projektu  budżetu gminy na 
2025 r. 

Przewodnicząca  Rady   poprosiła  pana   Mariusza  Rzepnego  Przewodniczącego  Komisji 
Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii w sprawie projektu 
uchwały. Komisja zaopiniowała powyższą uchwałę pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały.

Rada Gminy Poświętne w jawnym głosowaniu 14 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”, przy 0 
głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie w sprawie  zmian w budżecie 
gminy na 2024 r. (uchwała IX/63/2024 i protokół z głosowania w załączeniu)

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Poświętne na lata 2024-2028.

Temat przedstawiła Skarbnik pani Anna Zawadzka. 

Poinformowała,  że  środki  na  modernizacja  świetlic  w  Pietkowie,  Zdrodach  Nowych, 
Wilkowie  Starym,  Grochach,  Brzozowie  Starym,  Porośli  Wojsławach  oraz  na 
zagospodarowanie placu w Brzozowie Muzyłach zostają przesunięte z roku 2024 na 2025. 

Przewodnicząca  Rady   poprosiła  pana   Mariusza  Rzepnego  Przewodniczącego  Komisji 
Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii w sprawie projektu 
uchwały. Komisja zaopiniowała powyższą uchwałę pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały.

Rada Gminy Poświętne w jawnym głosowaniu 14 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”, przy 0 
głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej  Gminy  Poświętne  na  lata  2024-2028  (uchwała  IX/64/2024 i  protokół  z 
głosowania w załączeniu)



Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie  zmian w budżecie gminy na 2024 r. 

Temat przedstawił Wójt Mariusz Gołaszewski. 

Wójt  poinformowała,  że  środki   otrzymane  z  Rządowego  Funduszu  Polski  Ład 
niewykorzystane w 2024 musimy zwrócić. Środki na realizacje inwestycji, które nie zostały 
zakończone w 2024 r. przechodzą na kolejny rok. Zmniejsza się również plan budżetu o 
niewykorzystane  kwoty  dotacji.  Pani  skarbnik  Anna  Zawadzka  odczytała  zmiany  na 
poszczególnych działach w budżecie gminy na 2024 r.

Przewodnicząca  Rady   poprosiła  pana   Mariusza  Rzepnego  Przewodniczącego  Komisji 
Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii w sprawie projektu 
uchwały. Komisja zaopiniowała powyższą uchwałę pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały.

Rada Gminy Poświętne w jawnym głosowaniu 14 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”, przy 0 
głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę w sprawie  zmian w budżecie gminy na 
2024 r. (uchwała IX/65/2024 i protokół z głosowania w załączeniu).

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Procedury przyjmowania zgłoszeń 
zewnętrznych i podejmowania działań następczych.

Temat przedstawiła radca prawny pani Karolina Łupińska-Koc.  

Poinformowała, że zgodnie z ustawą z 14 czerwca 2024 r. o ochronie sygnalistów organ 
publiczny  ustala  procedurę  przyjmowania  zgłoszeń  zewnętrznych  oraz  podejmowania 
działań następczych, która określa w szczególności tryb postępowania z informacjami o 
naruszeniach prawa zgłoszonymi anonimowo. Niniejsza Procedura ma zastosowanie do 
zgłaszania naruszeń wchodzących w zakres przedmiotowy ustawy. W ramach określonych 
w Procedurze kanałów zewnętrznych właściwymi osobami do przyjmowania zgłoszeń są 
pracownicy  Urzędu  wskazani  i  upoważnieni  przez  Radę  Gminy.  Radca  prawny 
poinformował, że zgłoszenia będą kierowane do Rady Gminy i do wójta w formie pisemnej 
lub po umówieniu spotkania. 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały.

Rada Gminy Poświętne w jawnym głosowaniu 13 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”, przy 1 
głosach  „wstrzymujących  się”  podjęła  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Procedury 
przyjmowania  zgłoszeń  zewnętrznych  i podejmowania  działań 
następczych(uchwała IX/66/2024 i protokół z głosowania w załączeniu).

Ad. 8.Podjęcie  uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Poświętne do realizacji 
Programu „Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością” edycja 2025.
 
Temat przedstawiła kierownik GOPS pani Izabela Czemierys.

Pani  Izabela  Czemierys  poinformowała,  że  celem  programu  jest  wprowadzenie  usług 
asystenta osobistego osoby z niepełnosprawnością jako formy ogólnodostępnego wsparcia 
dla  dzieci  w  wieku  od  2  lat  do  ukończenia  16  roku  życia  posiadającym orzeczenie  o 



niepełnosprawności  i osób z niepełnosprawnościami posiadających orzeczenie o znacznym 
lub umiarkowanym stopniu niepełnosprawności lub orzeczeniem traktowanym na równi z 
wyżej  wymienionym, które wymagają wsparcia  w wykonywaniu codziennych czynności 
oraz funkcjonowaniu w życiu społecznym. Środki na realizację działań w ramach Programu 
„Asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością” edycja 2025 będą pochodziły z Funduszu 
Solidarnościowego. 

Przewodnicząca  Rady   poprosiła  pana   Mariusza  Rzepnego  Przewodniczącego  Komisji 
Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów o przedstawienie opinii w sprawie projektu 
uchwały. Komisja zaopiniowała powyższą uchwałę pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały.

Rada Gminy Poświętne w jawnym głosowaniu 14 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”, przy 0 
głosach  „wstrzymujących  się”  podjęła  uchwałę w  sprawie  przystąpienia  Gminy 
Poświętne  do  realizacji  Programu  „Asystent  osobisty  osoby  z 
niepełnosprawnością”  edycja  2025  (uchwała  IX/67/2024  i  protokół  z 
głosowania w załączeniu).

Ad. 9. Interpelacje i zapytania radnych.

Nie było interpelacji i zapytań radnych.

Ad. 10. Sprawy różne.

Wójt  podziękował  radnym  za  współpracę.  Wspomniał  o  doprecyzowaniu  uchwały  w 
sprawie  stypendiów  dla  uczniów  i  regulaminu  użytkowania  świetlic  wiejskich, 
zaproponował  spotkanie  robocze.  Poinformował,  że  będzie  pracował  wraz  z 
Przewodniczącą Rady nad planem sesji na kolejny rok. Wójt podziękował dyrektorowi DK i 
kierownikowi GBP za zaangażowanie w pracę. Głos zabrała radna powiatu białostockiego 
pani Grażyna Gąsowska. Pogratulowała radnym zdobycia mandatu i wyboru na wójta panu 
Mariuszowi  Gołaszewskiemu.  Doceniła  pracę  obecnej  rady  i  pracowników  gminy. 
Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała wójtowi, poprzedniej radzie oraz pracownikom 
gminy i jednostek podległych za pracę . 

Ad. 11. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Gminy Poświętne.

Ponieważ, radni nie wnieśli uwag do przedstawionego projektu uchwały Przewodniczący 
Rady Gminy  zarządził głosowanie. 

Rada Gminy Poświętne w jawnym głosowaniu 14 głosami „za”, 0 głosami „przeciw”, przy 0 
głosach „wstrzymujących się” przyjęła protokół z VIII sesji Rady Gminy Poświętne.

Ad. 12. Zamknięcie obrad.

O godz. 11:42 Przewodnicząca Rady zamknęła obrady IX  sesji Rady Gminy Poświętne. 



Protokołowała: Monika Łapińska


